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The proceedings in the conspirators’ trial to-
The crowd

@ay were more interesting than important.
was greater than ever before.

Among the witnesses were Major-Gen. Johnson of
the Rebel army, and a brother and daunghter of Mrs,
Surratt was dressed in deep mourn-
haughty
and had an air of insulted dignity at first, but gradnally

Burratt. Miss

fng, like her mother, and was quite
poftened beneath the Judge-Advocate's cross-examina
tlon, until, on going from the stand, she
eut with much feeling, searching every

of the room, ‘' Where is she—where i# my mother ¢

Mys, Surratt kept her head down, and the daunghter

enly caught a glimpse of her
Bbe is a young lady of

on passing
perhaps twenty

out.

the court-room she carefully kept her skirts from touch
ing the Yankee officers.

The testimony for the defense, except in the case o
Pr. Mudd, seems to be very weak,

The counsel for the accused expect fo submit al

$heir evidence this week, that the summing up on the

part of the Government may commence next Monday

cried
part

and
has & weary, anxious look. On entering and leaving

New

York Daily Tribune

Wednesday, May 31, 1865

page

| We the Associated Prees
‘W asHINGTON, Tuesday, May 30, 1865,
Visitors of both sexes continue to crowd the
©Qourt-room almost to suffocation,
John B, Hubbard, John E. Roberts and Charles E.
Fellows, of Col. Baker’s detective force, are in attend-
anee, enforcing order and courteously attending to their

.;g;oprinm duties.

e record of the previous day having been read, the
presecution proceeded to call three witnesses, the re-
emaining being for the defense. Their testimony was as
follows:

EXAMINATION OF LEWIS F. BATES,

l{ Judge-Advocate Holi—(Q). State where you reside?
A. In Charlotte, N. C.

Q. How long have you resided there? A. A little

. @ver four years.

Q. In what business have yon been engaged during
4he past year ! A. T have been engaged as Superintend-
ent of the Southern Express Company for the State of
Horth Carolina.

Q. State whether or not you saw Jefferson Davis re

| semtly at Charlotte, N. C., and under what circum-
gtances? A. He stopped at my house on the 19th of
April last.

Q. Did Lie make an address to the people on that oc-
oasioni A, He did—on the steps of my honse.

Q. State whether or not in the course of that address,
or toward the close, a telegram was received by him
announcing the assasgination of the President of the
United States? A. It was.

From whom t A. From John C. Breckinridge.

Did he or did he not read that telegram to the
erowd? A. He did.

Look at that, (exhibiting to witness a telegram),
and see whether it is the same dispatch?
say that it was.

The dizpatch was then read as follows]:

GREENSBOROUGH, April 19, 1865,
His Ezcellency Presideat Davis: President Lincoln was as-
sassinated in the theater, in Washington, on the night of the |

R4th inst. Seward’s house was entered on the same night, and

be was repeatedly stabbed and, possibly, mortally wounded.

JoaN C. BRECEINRIDGE.
Q. State what Jefferson Davis said after reading this

&izpatch to the crowd, and endeavor to recollect his pre-

else language? A. Uponthe concluslon of the speech

#o the people he read this dispatch aloud, and made this

wemark: ‘' If it were to be done, it were better that it were

well done,”
C. You are sure those are the words?

A. Those are

A, Ighould |

1

DXAMINATION OF JACOB BI’I:'I'E';{SPACS.
By Assistant Judge-Advocote Bingham—\.
| 'beyﬂyer you were a carpenter at Ford's Theater down

e 14th of April last? A. I was.
hQ‘,h Were you lplesum on the night.of the 14th when §

President was shot? A. I was, 3
“& rV‘\;/hwh box in the theater did the President ocoupy
$hat night? A. It wae on the left haud side of the
stage—the right hand eide as you come in from the |

n 3 2
n'.E)J”When the shot was fired did you hear anybody
hat mant A. Idid ;s

.’.tgg;!t(; where you were and what you did when
you heard the cry stop that mal t A. T was standing
on the stage, about the center, behind the scenes, \vh't:u
somebody cried out the President is shot: then I saw &
man running across the stage toward 1]u-‘h‘u;k door;
%o had a knife in his hand; I ran 10 the east entrance,
and as I came up to him be grabbed for me, and struck
st me with his knife; 1 jumped back; he then ran o]ut
end slammed the door shut; then L went toox)nmue.
door, and found it was fagt; eould not m:g it open very
roadily; at that time somebody eried out which “ﬂ,‘"l-
end 1 'Nuwered thig) way;" then I got out, but the

' gone down the alley; I

State

man had got on his horse and
then came in, and met Spangler.

Q. What Spanglert A. Edward Spangler, the pris-
oner, and ke kind of slapped me on the mouth with his
open hand, and §aid : ** Don't say whic
asked him what he meant by slapping
nn%he said ‘' for God's saks shut up,
said. :

Q. When you went out that door had anybody else
| except the man with the knife gone out before you # A,
| I did not see anybody. =

Q. Did anybody go out after you? A. ¥es, but Ido
not know who it was.

Q. Did you leave the door open when you ran out t A,
Yes, sir.

Q. What was your business on the stage? A, My
business was to shove wings.

Q. State what sort of a man, if any, went after you?
A. I thought he was a tall, pretty stout man.

Q. Do you know him? A. Ne, sir, I did not notice
kim particularly.

Q. When you came back into the theater was the door
open or shut ¢ A. It was open.

Cross-examined by Mr. Ewing=-Q. State where you
were standing when you heard the pistol fired. A. In
the center of the stage.

h way he went ;" I
me on the mouth,
» that was all he

the words,

Q. State whether or not, in a day or two afterward,
Jeff. Davis, John C. Breckinridge and others were
present at your house in Charlotte? A. They were.

Q. And the assassination of the President was the

bject of conversation? A. A day or two afterward|
&t wag the subject of their conversation.

Q. Can you remember what John C. Breckinridgc!
said? A. In speaking of the assassination of Presi- |
dent Lincoln, he remarked to Davis that ke regretted it
wery much ; that it was unfortunate for the people of the
Bowuth at that time; Davir replied: *‘* Weli, General, 1
don'tknow ; if it were to be done at all, it were better it
were well done; and if the same were done to Andy Jokn-
oon, the beast, and Secretary Stanton, the job would then be
esomplete.”

Q. You feel confident that you recollect his words ?
A. Those are the words used.

Q. State whether or not the regret which John C.
Breckinridge expressed at the assaseination was be-
ssuse of its criminality, or simply because it was un-
fortunate for the people of the South at that time? A,
X drew that conclusion.

Q. Was there any remark made as to thé criminality
of the act? A, No, sir; he simply remarked that be
etted it as being uufortunate for the South.
Of what State are you a nativet A_ Of Magsachn
EXAMINATION OF J. C. COURTNEY.
Where do yon reside? A. At Charlette, N.
In what business were you engaged there ?
g telegraph busiuess, in connection with the Southern
ress Company.

Look at the telegraph dispatech of which Mr.
Bates has just spoken, and state whether or not it
passed over.the wires at the date indicated? A. Yes,
&ir, that is a true copy of the message telegraphed on
$he 10th of April last to Jefferson Davis.

. ¥rom what point? A. From Greensborough, and
. .gigned by John C. Breckinridge.
Q. This dispatch was sent from the office to Jefferson

Pavis at Charlotte? A. When the message was re-
f @eived he was en route to Charlotte. It was delivered
80 him at Mr. Bates's house in Charlotte.

[Judge-Advocate Holt then stated that inasmuch as
counsel for t yrisoner, Spangler, had not as yet
med the case for the defense, he desired to eall

| another witness for the prosecution in regard to that
 Priso No objection being made the following wit-
zrou 8 calle ]J

C.

1 a

A, In|

Q- Where was Spangler thent A. He was about in
the same place, just about where we shoved off the
socnes; he was standing there, and seemed to lock
pale,

Q. You are certain yon both stood there when the
pistol was fired ¥ A. Yes, sir.

Q. Did you know that the pistol had been fired imme-
diately after it happened? A, Not right away; I did
not know what had happened until I heard somebody
| halleo: **Stop that man; the President is shot !”

Q. When you came back whereabouts was Spangler?
| A. At the same place where I left him.

Q. Was there a crowd there? A. The actors were
there and some strangers; there were some women
standing there belonging to the theater; I do not know
their names.

Q. Do you not know one of them? A. T do not know
any of their names, not having been acquainted with
them; I had been there only four weeks.

Q. Did any one of them take any part in the play
that night? A. Yes, sir, some of them did.

Q. What parts did they take? A, I do not know
whutfﬂ.ns. but one they used to call Jennie.

Q. How close was she to you when Spangler struck
you? A. About threeor four feet.

Q. She heard Spangler state the words you have!

given? A. I do not know.
|~ Q. He said it loud enough for her to hear? A. Not
| 8o very loud.
| Q. He said it in the nsual tone?t A. Yes, sir; he
{looked scared and kind of erying.

Q. Did yon hear the people crying i*' Burn the thea-
| ter?” A. No, sir; I just heard them hollering ‘* Hang
him ! ** Shoot him ;" that was all T heard.

Q. You mentioned what Spangler did and said to youn
to several persons since then? A. Yes, sir; I do not
know: I think I told some detectives that came there.

Q. Did you tell either of the Messrs. Ford? A. No,
sir, I told Gifford.

Q. What did you tell Gifford that Spanglersaid ¢ A.
I told him Spangler said I should not say which way
he ran.

Q. When did you tell Gifford? A. The same week,
1 think, that I was released from Carroll prison—the
week before last.

Do you not know what they ecalled the detective
whom you told? A. No, sir; he had black whiskers
and a very heavy mustache, and weighed about 140
ounds.




Q. Can you recollect anybody else to whom you told
it? A. I might have said something about it at the \
table in the house where I board.

Q. Did you see Booth open the door? A. Yes, sir.

Q. Did you see him shut it? A, No, sir.

Q. How close to you was the big man who ran out
after you? A. He might have been five or six yards
from me when I heard him or somebody holler out,
“Which way ?” 1 have not seen that man gince.

Q. How long was it before yon came back to where
Spangler was standing? A. It might have been two or
three, minutes.

Q. And he was crying ?
scared.

Q. What did you say to him before he spoke to yon,
a8 you have stated? A. I did notsay anything.

Q. Were you at supper with Spangler the night be.
fore the assassination? A. Yes, sir; we boarded to-
gether.

A. He looked 80; he seemed

EVIDENCE CORRECTED.

{Robert Martin, a witness for the defense, being re-
called, stated that he was mistaken in that pertion of |
his testimony of yesterday referring to the visit of the
prisoner, Dr. Samuel A. Mudd, to his house an the 4th
of April. It was Jere. T. Mudd, not the prisoner, who
visited him, and the date was the 11th instead of the
4th of Apiil. The witness further stated that the pris
oner, in company with Jere, T, Mudd, called on him
while he was in market at Washington on the 24th of
December last; that he saw the prisoner again on the
23d of Marech, in company with Mr. L. Gardner, on the
occasion of those gentlemen stopping over night at his
house, and that he didn’t recollect seeing him on any
other occasion, ] 4

EXAMINATION OF JOHN DYER.

[Jerry Dyer, a witness for the defense, being called,
stated that he had never gone into Virginia, He in
tended to say he had not crossed the Potomao since
1861—bnut did go to Richmond, Virginia, at that time,
with the party who had been sleeping in the {\ines. ]

By Assistant-Judge-Advocate Bingham—Q. Who were
the parties whom you accompanied to Richmond at the
time of which you speak? A. Benjamin Gwynn and
Andrew Gwynn.

. That was after the Rebellion commenced? A,
Yes, sir.

Q. Did you see Jefferson Davis while yon were in
Richmond? A. I did not; I never spoke to him in my
life; I remained in Richmond only about a week, acd
did not meet with any of the officials of the Reébel or-
ganization there except Taylor, to whom I went to get
a pass.

IQ. What business took you to Richmond? A. I went
there to avoid arrest.

Q. You preferred to fall into the hands of the enemy ¢
A. 1 regretied very much the neceesity of going there.

Q. To what pines do you_refer in your testimony?
A. To the pines about Dr. Mudd’s house.

). Did you sleep in the pines at night? A. Yes,

Q. Who fed you? A. Dr. Samuel A. Madd. [Mr,
Ewing objected to a further examination of this wit-
ness, as all these facts had already been stated by him
in his examination in chief. Gen. Huuter inquired
whether the witness had not sworn he was a loyal man,
and had been such from the beginning of the Rebeliion ?
Judge Bingham replied that he so understood. )

Q. Did you not belong to an organization hostile to
the Government of the United States? A. I belonged
to a cavalry company.

Q. Was it not the purpose of that organization to
stand by the State of Maryland in any position she
might take, loyal or disloyal? A. Tkat I do not know.

Q. Did you not publicly proelaim yourself in favor of
the secession of Maryland? A. Not that I am aware
of; I may have done it. d

By Mr. Ewing—Q. State whether, when you went to
Virgivia, you entered into the Confederate service ?
A. Idid not; I did not go for that purpose.

Q. State whether, when you returned, you took the
oath of allegiance? A. I did.

Q. State whether you have done any act to aid or en-
Ccourag® TN Iepeiflon since taking that oatht A. I
have not that I am aware of.

By Mr. Bingkam—Q. When did you take this oath of
allegiance? A. In1861; I am not positive as to that; I
know it was a short time after T returned.

Q. Who administered the oath of allegiance ¥ A, One
of the Lieutenants or Captaius at Gen. Hooker's camp,
EXAMINATION OF MR. GARDNER.

By Mr. Ewing—Q. State whether you know the pris- |
oner, Dr. Samuel A. Mudd? A. I do.

Q. State whether he has ever said anything to you
about offering his land for sale, and if so, when? " A.
I have heard Lim on several occasions during the past
two years state that he wanted to sell out,

Q. Were you at church in the neighborhood on the
Sunday atter the assassination? A. Yes, sir.

Q. Was the fact of the agsassination of the President
then known and talked about at the church? A, Yes
sir, 1 think it was generally kuown, L

4. State whether the name of the assassi
: ssin g
erally known, A. I think not. sin was go“w
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Q. Did you see Dr. Mudd there? A, Yes, sir.

Q. State whether you heard Dr, Mudd say anything
as 1o liow be regarded the assassination. = A ssistant.
Judge-Advocate 3ingham _objected to the question.
Mr. Ewing said he had again brought this question be-
fore the Court for the purpose of calling their attention
speeially to the character of the declaration; he ex-
pected to prove that Dr, Mudd spoke of the assassina-
tion as an atrocions and revolting crime, and a terrible
calamity to the country; and he spoke of it generally
among his neighbors at the church in that way. ‘Che

yrisoner was vharged with a concealment of vhe fact of
these tevo men being et bis house, which was a conceal-
ment extending over Sunday; and his declarations
showing his feelings with reference to the crime doring
the time he was alleged o have been acting accessory
to it were admissable. The objection of the Judge-Ad-
vocate was snstained and the question was not put. Mr.
Ewing then stated that he had no further examination
of the witness to make.
EXAMINATION OF JORHUA J. _NAYLOB. 2

By Mr. Stone—Q. Where do you regide? A. I reside
in the Eighth RKlection District of Prince George

Jounty. .
v Q. fﬁmw whether you know the general reputation of;
Daniel G. Thomas for truth and yeracity? A. Iknow
his general reputation in that respect pretty well, both
from report and observation; it is bad, {

Q. From his general character for truth and veracity
would you believe him on his oatht A. From my own
knowledge of the man, I would not. 2

Q. How long have you known Thomas? A. Since he
was a small boy.

Q. Did you know his general character for truth and
veracity before the war ¢ A. I have known him all the
while; I never heard him spoken well of at any time: |
his reputation was that he never told the truth when a‘
lie answered his purpose better.

Cross-ezamined by Judge Advocate Holt—Q. Did you
ever know of Mr, Thomas speaking falsely when under
oath? A. Not under oath; I never knew him to be
BWOTD.

Q. Did yon ever hear it charged upon him that he
swore falsely? A. I don’t know that I ever did.

. The reputation of which {]ou speak is thathe
talks idly, extravagantly and unreliably, but that repu-
tation does not extend to any statements he would
make under oath? A. I never heard that he had been
charged with swearing falsely.

Q. Is he not reported to be an honest and loyal man
in his neighborhood? A, Well he is sometimes one
thing and sometimes the other, just as the prospects of
either side vary. 2 3

Q. Have you been loyal yourself since the Rebellion ¢
A. Ibave.

Q. Have you constantly desired that the Government
should succeed in suppressing the Rebellion? A, Al-
ways,

[In reply to some further guestioning witness testified
further giu ground for suspecting the loyalty of Mr.
Thomas; at particular times they were based upon
what that person had told others; that, personally, he
was perfectly friendly with Mr, Thomas, their resi-
dences being near each other; he had no private or pub-
lic differences with that gentleman, and that the repu-
tation of Dr. George Mudd as a loyal man and a sup-

orter of the Government, was universal in that neigh-

esday, Mey 31, 1865
1

in some things, but in his moral character I saw novh-
ing to find fault with in him; he was temperate in his
habits and regular in his hours.

Q. State whether he was or was not in his general
character more of a boy than aman? A. I think se,

Q. State whether or not he was easily influenced or
persuaded by any one around him? A. Ishould think
he was more easily than boys or young men of his age;
he was boyish in many respects.

By Judge Holt—Q. 'What do you suppose to be his
age? A. About twenty-two years.

TESTIMONY OF JAMES NOKES.

By Mr, Stone—Q. Where do you residet A,
lived at the Navy-Yard in this city since 1827,

Q. Do you know the prisoner Harrold? A. I have
Enluwn him from his birth; about twenty-two years, I

elieve, :

Q. Have you seen a good deal of him? A, I have
been intimate in his family about eighteen or nineteen
years.

Q. How large a family? A. Seven or eight; he was
the only son.

Q. State what is his general character for boyishness;
wheiber he was easily persuaded or led away? A §
have alwaya looked npon him as a light, trifiing bey of
very little trustworthiness.

Q. Is he or not easily influenced by any one around
him{¢ A. I should think he was.

Q. More 8o than the generality of young men of his
age? A. Yes, I am certain of that.

Q. Would he ba especially liable to be led away Iy
any one of fascinating address? A. I have never hearl
him enter into any argument with any one; all of i
conversation that I have heard has been of a light anl
trifling character.

TESTIMONY OF WILLIAM H. KIELATZ.

By Mr, Sione—Q. Where do you reside? A. Ihae
lived in this eity for 15 years.

Q. State whether you know the prisonexr Harréd
wellt A, I do.

Q. Have you known him all that time? A. Yes, fr
nearly 13 years. '

Q. State whether you saw him during the month'd
February last? A. I think I did.

Q. How often? A. I could not say how often I wa
at home; I live next door to his father’s, and have o} |
casionally seen him in the yard morning and afternoon
I suppose I saw him every one, two, three, four or fivs
days.

Q. State whether or not he i# of trifiing characte
and easily persuaded? A. I believe heis; I saw hin
rery often in boys’ company; should think he was mory
o{ .Lnbuy thau a man; he never associated with me)
at all,

I have

TESTIMONY OF EMMA HARROLD. .

By Mr. Stone.—Q. State whether you are the sistel
of the prisoner David E. Harrold? A. I am.

Q. State whether he was at home on the 15th of Feh!
ruary last. A. Yes, I remember it from the fact of
sending a valentine to hita which he received on the 15ths

Q. Had you any talk with him in reference to thaf
valentine on the 15th? A. No, but my sister had.

Q. State what is the next date you can fix and at
which he was at home? A, The 19th; Iremember that
date by the fact that L brought a pitcher of water up
stairs; he met me in the hall and wanted I should give

orhood.]
EXAMINATION OF WILLIAM A. MUDD.

By Mr. Stone—Q. Do you know Dr. Samuel A, Mudd ¢
A. Ido.

Q. How far do you live from him? A. About a mile
and a half.

Q. State whether at any time last year you saw a
Capt. White from ''ennessee, or Lieut. Perry, ator
about Dr. 8. A. Mudd's premises? A. I never did.

Q. Did you see Andrew Gwynn, Ben. Gwynn or
George Gwynn about his premises at any time last
Summer? A. No; I have not seen Andrew Gwynn
since he left for the South; George Gwynn I have seen
at our church at several times since he returned.

Q. Did you see any person staying out in_the woods
about Dr. Mudd’s during lsst year? A. Idid not; I
never saw a man there that I heurd of as having been
South, excepting one; I recollect seeing Ben. Gwynn
at Dr. Mudd's; I rode up and ascertained from bim
that he was recruiting or something of that kind; that|
has been quite three years ago; it may have been in mn‘
first year of the war; it was the time I understood they
were after him.

TESTIMONY OF FRANCIS 8. WALSH.

By Mr. Stone.—Q. Where do you reside? A. I»hgwe

been residing iu this eity since 1837; I am a druggist.
Do you know the prisoner Harroldt A. Yes. |

Q. How long have you known him? A. Ever since|
he was a boy; I have kmown Lim intimately smce‘
October, 1863.

Q. State whether or not

he hasg been in your emp)oyi‘
A. He was for nine months as clerk.

Q. State as near as you can his character? A. He
lived in my house; I knew nothing objectionable in his

character; he was like most young men, light, trifling

it to him; I would not give it to him and he tried to
| take it from me; I held on to it and it was spilt over usj
that was the Sunday morning after St. Valcntine’s Day,

Q. And yon do not remember his beiug at home be-

| tween these times? A, He was at home; but I cannot
fix the day.
ESTIMONY OF GEN. JOHNSON.

[The rebel Major-General Edward Johnson was here
called to the stand.]

Gen, Howe—DBefore this witness is sworn, I wish to
submit a motion fo the Court, I will state the facts upon
whieh I base the motion. It is well known to me, as |
it is to a great many officers of the army, that the per-
son now on the stand, Edward Johuson, was educated
at the National Military Academy at the Government
expense, and that since that time, for years, he has held
a commission in the army of the United States. It is well
known in the army that it is a condition precedent to
receiving a commission fhat an officer shall take an
oath of allegiance and fidelity to the Government. In
1861 it became my duty as an officer to fire upon a small
party, of which this man was a member; that party
fired upon, struck down and killed loyal mén who were
in the service of the Government; since that time it is |
notorious to all officers of the army that the man now
introduced here as a witness has openly borne arms |
against the United States, except when he has been a
prisoper in the hands of the Government. I under-

smudi%t, it is proposed that he shall testify before this
l,',(mrat comes here as a witness with his hands red
with TI€ blood of his loyal countrymen, shot by him or
his assistants, in violation of his solemn oath as a man

|and as an officer; I submit, therefore, to this Court

whether he does not staud in the eye of the law as an
incompetent witness. I regard the offering as a wit-
ness of A man standing in open violation of the obliga-




mery

tion of an oath administered to him as an officer, l“'ulixj‘-
insult to the Court and an outrage upou the 8:1[.1}:)h,-l_
tration of justice. I move that this man Ld\vrt{ el
son be ejected from the Court as an incompete
oy Ek I ri to second the
Gen, in—] rise to Beoc B !
pclurll to see that this question has now been ])l;ex:cl‘llt (l:
to the Court. I regard this man clearly 1mump17u‘n 1w
a witness. Inmy judgment, of all the nuj:n nx‘(u«‘. C ‘,““.
try, for those who have been educated by the (xluva_lxle
ment, nourished by the Government, protected by rhlt
Government, and who have then turned and fought,

motion, I am
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ginia Infantry, and I assigned him to epecial duty at
headquarters; he was to act as draughtsman and assist
my engineer officer, and he se continued to act until I
was told he had left.

Q. Was he subjected to court-martial at that time?

[Question objeeted to by Judge Bingham, on the
ground that the records of the court must be produeed,
and be did not think there were any Courts down in
Virginia in those aays that could try at all. Iir.Aiken
stated that as under the circumstances the records of
ihe court could not be produced, pavole evidence could
be admitted. He presumed the question was not seri-
ously objected to, Objection sustained by the Court.]

joined enemies of the Government, o come into a }:uun
‘:n’iuslim-, and especially before & nnht.u_r_v commis 1n
such as that assembled, as the hight of impertinence,
and I trust the resolution which lxus been pr \‘hcl‘l“\‘d
will be adopted by this commission without Lesita-
tion. I\ 5
| Mr. Aiken—Before the Commission decides upon the
motion of Gen: Howe, it is proper for me to say that I
was not aware of the fact that, becguse a person bad
borne arms against the Government, it would u‘lmqu{nhfy
and render hun incompetent as a witness. Therefore,
I condd nof, of course, have intended any insult in in
troducing Gen. Johnson as a witness. It will alsc
be recollected that at least one wimuzﬁw~hau
borne arms against the Government was infroduced
here by the Judge-Advocate without iobjection of any
member of the Court.

Gen. Kautz—Does this persoa appear here as a volun-
feer witness?

Mr, Aiken—He does not.

The Judge-Advocate-General—"TX feel bound to say
that as a rule of law, before a witness can be rendered
80 infamous as to become absolutely incompetent to tes-
tify, he must be convicted by judicial proceeding, and
the record of that proceeding must be produced as the
basis of his incompetency; without that conviction any|
evidence of his guilt only applies to Lis credibility; this|
Court can discredit him so far as they please upon that
ground, but I do not think the law would authorize the
Court to declare the witness incompetent, however un-
worthy he may be of credibility.”

Gen. Lew Wallace—** I hope for the sake of the charac-
ter of this investigation, and for the sake of public jus-|

tice—not for that of the person introduced as a wit-}

ness, butsfoy that of the priconers atthe bar now on|
trial--the o0 ,this, motion will withdraw it,’

General Howe.~~Upoivs 1he Statement of the Judge-
Advocate-General, that this person is not technically
an igeompetent witness, I withdraw the motion.

Ezamination by Mr. Aiken.—Q, State your present
statns as a prisoner of war? A. Iama United States

risoner of war captured at Nashville, now confined at
fort Warren, Boston harbor,

Q. Were you or not an officer in the so-called Con-
federate service, and if so of what rank? A. I was an
officer of the rank of Brigadier-General in tne Con-
federate States army from the year 1863 up to the date
of my capture.

Q. Did you have a higher rank than that? A. I did.

Q. Are you acquainted with Henry Von Steinacker ¢
A. Ieam acquainted with a man who went by that

name, who represented himself to me as Henry Von

Steinacker.

Q. Was he a member of your stafft A, He w
not.

Q. Did he rank as an engineer officer, or receive pay
A. He did not rank as an officer, neither
as an engineer, staff or line officer; he was a private.

Q. To what regiment and company did he belong?
A. He belonged to the Stonewall Brigade, 2d Virginia
Infantry, I think; I am not pesitive upon that poiut,
and I do not remember the company.

Q. Was the 2d Virginia Infantry attached to your
Division? A. It was a part of the Stonewall Brigade,
and that was one of the brigades of my Division,

Q. Please state to the Court how, when and under

as

what circumstances Von Steinacker presented himself | £

to you. A. Inthe month of May, 1863, & man accosted
me in Richmond on Capitol-square by my name and
the rank which I bore in the United States army, as
Major Johnson; he told me be had served under me.

Judge Bingham—What has that to do with it? there
has been no inquiry made as to his service under you.

Witness—Well, he met me in Richmond. and ap-

lied for a position in the Engiveer Corps, stating that
Eo had served under me previously, that he was a
Prussian by birth and an engineer by education, and
would like to get into the Engineer Corps in our ser-
vice.

Judge Bingham—You need not tell what he said.

Wiiness—He applied to get into our service; I had no
such position to give and declined giving it, and he left
me; he called again and made a second application for
the position; I told him I could not give it to him; I
was then ordered off to Fredericksburg; in about a
week the man appeared there and again made applica-
tion for a position either in the Eugineer Corps.or on
my staff; 1 told him I could not give him a position in
either, but that if he would enlist as a private, from his
representations of himself as an engineer and a
dranghtsman, I would put him on duty in the Engineer
Corps as a private; on these eonditions he enlisted as a
private in the Stonewall Brigade, 2d Regiment Vir-

Q. Where in Virginia was your encampment after
|the battle of Getiysburg? A, Near Orange Court-
| Honse, Orange County, Va.

Q. Do you know, or not, of a meeting of the officers
| of that brigade at the eamp of the 2d Virginia regi-
ment? A. I know nothing of it, and never heard any-
thing of the kind.

Q. Did you ever learn the fact that a secret meeting
was held there at that time? A. Inever heard of any
such secret meeting.

Q. Did you ever at any meetingrof the officers of
division hear plans discussed for the assassination of
the FPresident of the United States? A. I have never
heard any plans discussed in any meeting of the office
nor did I ever hear the assassination of the Preside
alluded to by any individual in my division as an objec
to be deeired.

Q. Are you acquainted with J. Wilkes Booth the
actort A. I am not: I'never saw him.

Q. Look at that picture of Booth, and see if youn ever
saw the man? A. Never, fo my knowledge; I did not
know, in fact, that there was such a man at all until
after the assassination of President Lincoln.

your

t
v

Q. Have you a personal knowledge of the fact of |

Lieut. David Coekerill losing a horse ¢

Judge Bingham.—I object; we do not propose to try
the question of horse stealing; it is not in this issue,

Mr. Aiken—The charge was made in the paper pre-
sented that Von Steinacker had been guilty of horse-
stealing, and I understood wo were permitted to prove
any allegation in that paper.

Col. Burnet—Aunything that is legitimate and compe-
tent to be proved. We did not go further,

[The objection was sustained by the court.]

Q. Did you ever learn anything while at the South of
a secret association by the name of the Knights of the
Golden Cire Sons of Liberty? A. I never belonged
to any such association myself; never knew any person
l‘t‘pibl‘l(’d to belong to them, and never knew anything
of them.

Q. While in Richmond have you heard it freely
spoken of in the street and among your acquaintances
that the assassination of the President of the United
States was a desirable result to be accomplished ¥ - A,
‘I never heard it spoken of as a desirable object to be
laccomplished; in fact, as I said before, I never heard
'r'u oflicer or person allude to the assassination of the
[Pregident as desirable, to the best of my recollection.

Q. Was Von Steinackera member of Gen. Blenker's
staff ! A, Not that I know of; he stated to me that he
Was,

Q. Did he state to you that he was a deserter from

our strvice * A, He stated to me that he had deserted
or attempted to desert, and was apprehended.

Criss-examined by Judge Bingham—Q. Have you ever |

beenin the service of the United States? A. I have.

Q./Were you educated in the United States Military
Acalemyi” A, Yes, sir.

Q.How long have yon been in the army of the United
Staté? A, I graduated in 1838,

Q.And had been inour army down to the breaking
out d the Rebelliont A. Yes, sir.

Q.What was your rank in the army at that time?
A. (ptain and Brevet-Major in the 6th United States
Infagry.

Btate how you got out of the service of the United
¢? A. Itendered my resignation, which was ac-
eptd.

LL'J Mered it to whe
tendal of the United States on May 1; it was not ac-
epteddor three or four weeks; I received the accept-
tice of my resignation in June following.

Q. Ild you then enter the Rebel service? A. I went
b my home in Virginia, where I remained a few
"eeks; I then entered the Confederate States service,
ud hafe been in it eyer since.

Q. Vhat was the final rank held by you in the Con-
sdera® service? A. Major-General.

Q. Were you a Major-Geueral in 1863¢ A. I was for
partpf 1863; I think my rank as Major-General com-
1encel in Februags of that year.

TESTIMONS®OF MRS. MARIA JENEINS.

By Mr. Stone.—Q). State whether you know David E.
arrold? A. Yes, I know him.

Q. Oan you state whether he was or was not in Wash-
1gton on the 18th of last February? A. He was at my
ouse on the 18th, and received my rent; I have his re-
eipt $0 show,

A, To the Adjutant-
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ot etate whether he was or was not; he eéame to my
ouse on the 19th, and I told him I would send the
roney to the house, which I did; I did not see him the
ext day; he used to come to my house, and when I
yould 1ot be prepared to see him, I would tell him that T
ould send the money §to his house; his receipt was
ated the 20th of February.

ESTIMONY OF THE REBEL MAJOR H. R. DOUGLABS.
By Mr. Aiken—(Q). State to the Court whether you
ver held a commission in the so-called Confederate ser-
ice? A. I have several; my last commission was that
f Major and A. A. G.; I served as such on the staff of
x General officers, and among others on that of Major-
en. Edward Johnson. 4

Q. Are you acquainted with Henry Von Steinacker?
. I know a man by the name of Von Steinacker;
on’t know what his first name is. b A

Q. Was he or not a private in your survice, and if so,
in what regiment! A. He was in the 2d Virginia
Infantry. Stonewall Brigade.
| Q. Did he receive the pay, bounty and allowances of a
|private't wA. I do not know.

Q. Do you recollect that after the return of your army
from Gettysburg, where it was encamped? ~A. I was

|wounded at Gettysburg and left in the hands of the
| enem%erl Was a prisoner for nine months,

Q. When you returned to camp did yon meet Von
Steinacker again? A. I donot remember seeing him
again; I got a letter from him immediately after I re-
turned to camp.

Q: Do you know of any secret meetings ever being
held in your eamp at which the assassination of Presi-
dent Lincoln was discussed? A, No, I do not.

. Were you acquainted with J. Wilkes Booth, the
actor? A. No.
| By the Coyrt—Q. Were you ever in the United States
service? A. I was not. With the permission of the
Court I would like to make a statement.
Gen. Howe—I object to the prisoner making any state-
ment

Gen. Foster—I hope the witness will be allowed to

make hig statement.
The President—If mo further objection is made, the
witness will proceed with his statement g

Witness—I just wish to say to the Court, notwith-
standing that evidence has been given by which impli-
cation has Dbeen on the Stonewall Brigade, that as a
man who has held positions in the Brigade as private
and line and staffofficer, I think their integgity as men
equal to their reputation for gallantry as soldiers would
forbid them to be employed as night assassius of Presi-
dent Lincoln; in their behalf I only wish to say that I
do/not believe they knew anything about or in the least
sympathized in any such unrighteous or unsoldierlike
action.

TESTIMONY OF OSCAR HEINRICHS.

By Mr. Aikin.—Q, Have you been in the service of
the so-called Confederate States? A.I have, as en-
gineer officer at one time on the statf of Gen. Edward
Johnson, and at others jon that of different general
officers,

Q. State whether you are acquainted with Henry Von
Steinacker? A.Iam.

Q. When and under what circumstances did that
commence? A. He was detailed to me as dranghtsman
immediately after Gen. Johnson took command,

Q. Was he employed as such? A. Iemployed him as
such,

Q. Did he ever have the rank or pay of an engineer
officer? A. He did not.

Q. Arve you acquainted with J. Wilkes Booth, the
actor? A. 1am not.

Q. Did you ever see a person calling himself by that
name in camp? A. No, sir. 3

Q. Do you know of any secret meetings of officers
ever taking place in your camp at which the assassina-
tion of President Linceln was discussed? A, None
ever did take p'ace.

Q. Did you ever learn the fact that Von Steinacker

vas a member of Gen. Bunker's staff,

[Question objected to by Judge Biogham and with-
drawn.]

Q. Did you ever learn the fact of hie deserting the
service of the United States ?

[Ques]tion objected to by Judge Bingham and with-
drawn.

Q. Do you know that fact? A. I do, not only from
his statements and acknowledgments on several occa-
sions to me,

Q. Have you ever heard of, or been cognizant of a
secret treasonable society for the purpose of the assas-
sination of the President of the United States? A. I
am not cognizant of any, nor have I ever heard of any.

Q. Were any members of your staff or yourself mem-
bers of an organization known as the Knights of the
Golden Cirele or Sons of Liberty? A, Sofaras Iam
concerned, I never have been, nor do I know of any of
4he others having been. 3

Q. Have you beard declarations made in Richmond |
to vhe effect that President Lincoln ought to be assas

TESTIMONY OF MRS. POTTS.
By Mr. Stone.—Q. State whether you know one of the
ccused—David . Harroldt A. ¥
1ether he was or was not in

Q. State to the Court »
Vashington on the 20th of February last? A. I can-

es.

sinated? A, I have not.




TESTIMONY OF THOMAS C. NOTT.

By Mr. Aiken—Q. Where do you reside and what is

your occupation? A, Iresidein Prince George Coun-
ty, and have been attending bar at Mrs. Suratt’s place
for Mr. Lloyd.

Q. Did you see Mr, Lloyd on the 14th of last April?
A. Yes, gir; T saw him on the morning of that day,
and also just before sunset.

What was his condition at that time? A. He
‘was pretty tight when I saw him; he was going round
to the kitchen in a buggy; he had been to Martborough
and was carrying round there some fish and oysters; I
did not see him when he came back, and the next I saw
of him he was fixing a buggy; Mrs. Suratt was in,

Q. Had he been for weeks before drinking a good
deal? A. Yes; he had been tight pretty nearly every
day and night too. %

Cross-ezamined by Judge Bingham—Q. Did you see
him tie the buggy of Mr. Surratt? A. With assistance
he did; I do not know whether Mr. Lloyd, Mr. Weich-
man or Capt. Gwynn tied it; they were all there; I
was not present at the buggy; saw them fixing it, and
that is all I saw; I was across the street, returning
from the stable, A

Q. And doyon know_how_light a man is by looking
across the street? A. No; I wss with him after that
nearly all night.

By Mr. Campbell—Q. Do you or do you mnot know
whether Mr, Lloyd attended court at Markborough that
day? A. Hedid.

Q. Where did you first see him that evening? A.
Driving around to the kitchen; he came around to the
front of the house while Mrs. Surratt was there,

Q. Did you hear any conversation that tcok place
between Mr. Lloyd and Mrs. Surratt? A T did not.

Q. How close were you to the buggy? A. Probably
15 or 20 yards off.

By Judge Bingham—Q. What Capt. Gwynn was that
who was at Mrs. Surratt’s buggy? A. Capt. Bennett
Gwynn,

Q. Do yon not recollect that he had gone before Mrs.
Surratt came? A. I donot recollect anything of that
kind.

o

TESTIMONY OF J. 8. JENKINS.

By Mr. Aiken.—Q. Where do you reside?
Prince George County. )

Q. Were you or were you not at Surrattsville on the
14th of Aprillast? A. I was.

Q. Are you acquainted with Lewis J. Weichman
A, Yes.

Q. Were you at Surrattsville at the time he drove up
to the house with Mrs. Surratt? Jes,

Q. Did Mrs, Surratt or not at that time show you a
letter? A. She did, from George Calvert.

Q. Did she show you any other papers? A. She
showed two judgments obtained by Chas. B. Calvert, in
the Circunit Court of our county, against Mrs. Surratt.

Q. Did you know of your own knowledge whether
that business brought Mrs. Surrat to Surrattsville that
day? A.I omly know she showed me this leiter and
Jjudgments.

Q. Did you transact any business for Mrs. Surratt
that afternoon? A. I made the interest out on the
judgments.

Q. Did she express to you during her entire stay at
Surrattsville that afternoon any wish, desire or purpose
to see John W, Lloydt? A. She did not.

Q. Where you at the place when Mr, Lloyd drew up?

. Yes,

A, In

7

‘What was his condition at that
very much intoxicated.

Q. Was Mrs. Surratt upou the point of going away
when Mr. Lloyd droveup? A. Yes, she had been ready
to start for some time before Lloyd drove up; she had
buginess with Capt. Gwynn, and when he came she
went back and stopped.

Q. At what time did you leave?
down, I judge.

Q. Had you during the last year or two been on
terms of intimacy with Mrs. Surratt? A. Yes, sir.

Q. Have you in all your intercourse with her heard
her breathe a word of disloyalty to ti Governmentt
A. Not to my knowledge.

Q. Have you at any time ever heard her make any
remark or remarks showing her to have a knowledge of
any plan or conspiracy to assassinate the President or
any member of the Government? A. No, sir,

Q. Have you ever heard her mention at any time any
plan for the capture of the President? A. 1 have not,

Q. Have yon been frequently at the house of Mrs,
Surratt when Union troops were passing? A. Yes, eir,

Q. From your personal knowledge of the transactions
then and there, can you state whether or not she was
in the habiu of giving them milk, tea, and such other
nourishment as she had in the house? - A. Yes, fre-
quently.

1 Q. Was she in the habit of receiving pay for'it?
Semetimes she did, and sometimes she did not. .

Do you recollect on or about the time of a large
number of horses escaping from Giesborough, whether
or not any of them were taken up and put on her
premises? A. Someof them, I disremember how many,

Q. Were those borses fed and kept by heror not? A.
Yes.

time? A. He

A. About sun-
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Q. Were they all givenupt A, Every one.

Q. Do you know whether she took a receipt for them ¢
| A. She received a receipt, but never got any pay.

Q. Can you state whether you ever knew Mrs. Surratt

to commit any overt act against the Government? A,

I never did.

Q. Was it not Mrs, Surratt’s constant habit to’exs
press warm sympathy for the siek and wounded of ons
army? A. I do not remember ever hearin
anything about that.

Q. Do you know’of a defective eyesight on her part?
| A. Ihave beéen present when she would be unﬂ{;le to
| read or sew by gaslight; this has been the fact‘for sev-
{ eral years.
| Q. Do you recollect on any occasion of her failing t6

recognize itmmediately friends who were near to her?
A. 14donot recollect any,

Q. Do you or not recollect 1!
Burratt gave the last ham sk
A. I do not.

Do you know of a person by the name of A. L.

%wem A. Yes; I have seen him at the hotel, Ithink,

CO.

By Mr. Clampit—Q. Did you or not meet Mrs. Surratt
on the Tuesday preceding the assassination? A, I

| sannet say on Tuesday; it was a few days before,

. When you met her did not you ask her ths news,
and did not she state in renly that our army kad cap-
tared Gen. Lee’s army? [Objected to by Col. Burnett
a8 drrelevant. Mr, Clampit sa1d he desired to
Shait the prisoner ut that time exhibited a loyal fe
In/the matter. Col. Burnett replied that the only legiti-
mrate means of proving loyalty was to prove her reputa-
Klon for and acts of loyalty. It could not be proved by

r declarationa. Mr mpit replied that as the Gov-
sernment had endeavored to prove the disloyalty of the

Lmocused, he thought it was competent to prove her loy-
'mly. But he would vary his question, and ack the w

@ess what was the reputation of Mrs, Sarratt for loy-

alty1] A. Very good.

. You have neve
sentiment? A. No, sir,

Cross-ezamined by Col. Burnett—Q. What relation are
Pou to the prisoner, Mrs. Surratt? A. She is my sister.

Q. Where did yon reside while she was Jiving at
Burrattsville? A. Abouta mile and a half this side;
and I kave been residing there since,

Q. Are you now under arrest? A, Iam; I was ar-
rested and brought here last Thursday week.

Where were you on the evening of the day pre-
|"wious to yonr arrest? A. At ILloyd’s Hotel.
YQ. Did you meet at that place a Mr. Collenbackt? A.
es.

Q. Did you have any conversation with him at that
$ime in reference to this trial? A. Yes, sir; we were
kalking about the trial.

Q. Did you meet a man by the name of Cottingham
there ¥ A. Yes; I went there with him.

Q. At the time yon met Collenback, what was said
about the trial in reférence to witnesses summoned

| ngainst Mrs, Surratt ¢ A. I think I told him I would
Yook at the paper and see.

Q. Anything else? A. Not that T know of; I might
kave told him that my sister found his family,

Q. What revelancy had that to the couversation ¢ A.
I disremember how the eonvers: n commenced.

Q. Did you at that time and place say to Mr. Collen-
| back that if he or any one like him undertook to tes-
Sify against your sister, you would see that they were

t out of the way t A. No, I did not say anything of
the kind.

Q. Pid yon say you would send any man to hell who
sestified against hert A. I did not.

Q. Did you ms 1y threat against him if he ap-
st your sister? A, No, noth-

1e ogeasion Mrs,
Union soldiers 1

heard her express any disloyal

| ﬁm'ed as a witnes

g like that.
Q. State what yon did say on that subject?
$old him I uuderstood he was a
was to be a strong witness against my
&im he ought to be as she had raised hi 3
. Did you call him a liar? A. I disremember,
. 'Was there any anger exhibited in that conversa-
8lon? A. Idid not mean it if there was,
Q. Did you have any talk about Johin H. Surratt hav
Ing returned from Richmond 7 A. Not to my knowledge.
Q. Did you talk about Jobn H. Surratt going to Rich-
mond, or mention anything about a _paper showed you
that he had been to Richmond? A. No, I never men
tiened'John H. Surratt’'s name,
Q. Did you see the letter found by Mr. Cc
the bar? A. I did not.
Q. How did yon learn that Mr, Collenback was to be
'@ witness? A. Told me himself.
| © Q- When did you come in that evening? A. I think
| about 18 o’clock, I went in with Mr. Cottingham,
Did you or not use any threat against Mr. Collen-
|backi A. Not to my knowledge,
Q. Would not you have a knowledge of it if yon had?
A. T think T onght to have; I donot think I did, only
reference to the public press I told him I wouald look
at his statement.
Q. And if you found in the public press that he had

A. 1

llenback on

g her say

1

Q. On the evening of the 14th when you saw Mr.
Lloyd and Mrs. Surratt and this man Gwynn, how long
bad you been et Lloyd’s houset A. I judge it was
sbont 2 ¢’clock when I got there, and I stayed until
about snndown or a little after,

Q. How many persons did you see there during that
time?! A. I suppose from 10 to 15,

Q. Did Gwynn leave before Mrs. Surratt did?
gbink he did.

Q. Do you recolleet whether he saw Mrs, Surratt on
%thnt occasion or not? A. He did see her in the parlor;
| X went in at the door as he spoke to ler.
| Q. Whko wasin there? A. Weichman, I think,
| Q. Did you see Gwynn come out?i A. I do not recol-
Ject that 1 did; I saw him when he left the house and
went home.

Q. Did you hear the ¢
Mrs. Swrratt? A, Ne
while they were conve X

Q. You have been el here as to Mrs, Surratt’s loy-
alty; what has been your attitute toward the Govern.-
ment during the wart? A. Perfect loyalty, I think.

Q. How did you stand when the question of the seces*
sion of Marvland was nnder discussion? A,

3,000 to hold her in the Union, as everybody in
meighborhood will testify.

Q. Have you never taken part in any way against
the Government during the entire war? A. Never, by
act, word, aid or symyathy with the Rebels,

By Mr. Aiken—Q. State if you know for what you are

mnder arrest ¥ A. I do not.
; ate if you had any comversation with Mr. Col-
lingham about a £3,000 reward. A. Qur Commissioners
had offered £3,000 for auy party who would give infor-
mation on the subject of the assassination; he claimed
it for the arrest of Mr. Lloyd, and asked me if I would
see the Commissioners and ascertain whether I could
get it or not.

Q. When you stated to Callenback that he ought to
Yo a strong witness against your sister becaunse she had
brought up his child , did you mean it or did you
apeak irounically ? A, I did not meau it at all. 2

Q. Is it a fact that Mrs. Surratt did rear that family ¢
A. Partially. 2

TESTIMONY OF ANN SURRATT.

Q. State your full name to the Court? A. AnnaE,
Burratt.

Q. Are you under arrest at the present time? A,
Xes, sir.

Q. When were you arrested?
April.

Q. Are you confined in the Old Capitol ?
the Carroll Prison.

Q. Are youn acquainted with Atzerodt? A. I have
met him, sir, several times.

. Where? A. At our house at Washington City,

. 'When did he first come there? A, Some time af-
ger Christmas; I think it was in Februnary.
Q. How long did he remain there then?
mot stay over night to my knowledge;

sometimes, now and then.

| Q. Can you state to the Court from your own knowl-
edge whether or not Atzerodt was given to understand
that he was not wanted at the hou A. Yes, sir;
mamma said she did ot care to have strangers there;
but we treated him with politeness, as we did every one
who came to the house

Q. Do you or do you not know of frequent instances

in which Mrs. Surratt failed to recognize her friends {
A. Yes, sir.
| Q. Isshe able to read or sew by gaslight? A. No,
| mir,
} Q. Have you not often plagued her ahout wearing
spectacles? A. I told her she was too young-looking to
®et spectacles yet, and she said she could not ses to
read without them.

Q. Could she read or see of dark mornings? A. She
eould read some; but sle seldom sewed of a dark day.

Q. Do yon know Lewis J. Weichmann? A. Yes,

Q. Wag he a boarder at your mother’s house.
Yes, sir.

. How was he treated there? A, Too kindly.

. Was it or not your mother's habit to sit up and
wait for him when he was out late? A. Yes, just as |
she would for m; brother; Weichmann engaged a room
for Atzerodt when he came; Weichmann and he used
to m'lkc‘}n 1vate signs to each other.

Q. Did you refer to Atgerodt or Payne#
gerodt.

Q. At what time did Payne first come to your house ?
A. He came one night after dark and left early the
mext morning.

Q. How long.was that before the assassination? A.
Xt was after Chrisimas; not very long after.

Q. How many times did he come there? A. He
stayed one night when he first came, and we did not see
him again for some weeks after; it was Weichman who
brought Payne in then; I went down stairs and told
mamma he was there, and she did not understand it,
and did not like strangers coming to the house, but to
treat him politely, as she was in the habit of treating §
every one who came there; he called two or three times

A. X

aversation between him and
did not go into the parlor

A. On the 17th of

Yes, sir; in

A. He did
he used to eall

A.

A. To At

testified against your sister what did you say? A. Ido
B0t recoliect.

after that




Q. Did he ask for accommodations for the night? A.
Yes, sir; and he said he would leave the next morning,
and I believe he did.

Q. Were you acquainted with Booth?
I have met him.

Q. When was he last at your houset
Monday before the assassination

Q. Do you know whether or not the carriage was at
the door ready to go when Booth camet? A. Yes, sir,
¥ think it was he who came in and found mam abont

speaking abount going & day or two
er of business, and she said she

A, Yes, sir,

A. On the

was obliged to go.

Q. How long did Booth remain? A. Not over a few
minutes; he never stayed long when he came,

Q. Do you recognize that picture as ever belonging
toyoat (The picture known in this record as Spring,
Buammer and Autumn, was then shown to the witness),

. Yes, sir, it was mine; it was givean to me by the man
‘Weichman.

Q. Was there any other picture in this framet?t A, I

it one of Booth's behind it; I went to a gallery with

188 Ward, and while we were there we seleeted some

jotures of Booth, and as we knew him we got some of

hem, but my brother told me he would take them away
grom me, and so I hid them. )

Q Did you owa any photography of Rayis snd
Btephens? A. Yer, sir, and Gen. Lee and Gen. Beau-
regard, and a feWpothers; I don't remember them all,

Q. When did you getthem¢ A. Father gave them
to ““; before his death, and I prized them on his ae-
count,

Q. Did you hdve no photogra

;\ Yes, sir—of Gens. 2

hs of Union Generals?
lan, Grant and Joe

soker,
3. Do you' recollect the last ti a3 y
brother? A, Yes, sir. e TS T
Q. How Juong was that before the assassination? A.
On the Monday before it was two weeks.

Q. Hvuve you seen him since? A, No, sir.

Q. Wers Bovth and your brother on friendly terms ?
A. I never asked him; Yie used to call and see him some-
times; one day I know he said Booth was crazy, and
he wished he wonld not come there,

Q. Where was your brother in 18617 A. At college,

Q. “th"t oullege? A. St. Charles Colle ge. {

Q. Was ke a student there at thattime? A. Yeu,:l
#ir; bot net of diviwity. |
Q. How long was your brother at that colleget Al
For three years, but he spent his vacations at’home in|
August, |

Q. Miss Surratt did you, at vour mother's. house at|
ALY 11me, on any eccasion, ever hear & word Lreathed‘
as Lo any plot, or plan, or conspiracy in existence te
assassinate the President of the United States? A. No,
sir,

Q. Did you ever hear any remarks made with refer-|
ence to the assassination of any member of the Gov-|
ernment? A, No, sir.

Q. Did you ever hear it discussed by any member of|
the family to_capture the President of the United

8? A. No, sir, T did not.—(Where is mamma 9 |

y Mr. Ewing—What vear did your brother leave|

college? A. TIn 1861 or 1862, the year my father died.
~(Soto voce—where is mamma ?)

Q. What years were you in school in Bryantown ?
i-\. From 1854 to 1861 the 26th of July was the day I
eft,

Q. Did you ever see Dr. Mudd at your mother’s honse
at Waslington? A, No, sir,

(The girl kept nervously glancing toward the clock|
and tappirg the stand with” her fout impatiently. The
counsel, Mr, K g, with an evident desire to keep her
oceupied t sher came to lead her through the
crowd to the s room, said to her—Is Surrattville

the tween Washington and Bryantown.

By thi 1e the usher had arrived and the Court wlll\
could go. As she arose she answered the

In the affirmative, adding in a quick sharp

Vhero is Ma af” Mr. Aiken came forward,

and felling her that > wounld soom see her mamma
again, led her on » the ante-room adjoining the Court.
The women
devouring ey

1 8 to witness the departure of the sorrow- |
stricken  child from the presence of the
Coart. As Miss Sorratt was leaving the |
stand a member of - the Court handed her a small white |
handkerehief which she had dropped. She snatched it
from him quickly and rudely, without a word of thanks,
No cross-cxamination was had of this witness, and
when, with repecrtorial curiosity, we asked the reason
why, the most technical and dry of the Judges- Advo-
cate simply told us that it would have been eruel, the
gul having a greater load of sorrow npon her than she
could bear.]
TESTIMONY OF LEMENS,
Q. State whether you know Atzerodt ¢
'(‘:. How long have you known him ¢
a boy.
‘Were you at the bonse of Hezekiah Mentz on the
Sunday after tre assassination? A. I was, sir,
Q. Did you see the prisoner there? A. Yes, sir,

A. Ido, sir.
A. Since he was

A.

erowded forward with eager faces and|®

Q. Did you have any conversation with him{
Y es, sir.
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e conversation was? A. I met At-

en 11 and 12 o’clock on the

ad oceurred, and when first I

I said “are you the man that

s;” and then we

; we were joking; ‘““well,” says I, * An-

to know the truth, if it is so, that the

ed;” there was a great excitement in

ieighborhood, and I wanted to know; he said it

is 80,” and that he died on Saturday at 3 o'clock; I

went on to ask him if it was so about the Sewards—

about the old man having his throat cut; he

said ‘‘yes;” that Seward was stabbed or rather

cut at, but mnot killed; I asked him whether

it was correct about Mr., Grant; he said he did not

know whether it was so or not, and went to dinner, and

at the dinner-table my brother asked him if Mr, Grant

was killed, and he said he did not suppose he was, and

said if it had been done it was probably by some man

who got into the same train or car that he did; I was
not in his company over half an hour.

Q. Did you hear him say that if the man who was to
follow Grant had follow him, he would have been
k 1? A. No, he said i r. Grant was to have been
k it must have been by a man who got into the
same car or into the ssme train, one of the two.

Q. Was or was not the prisoner during that day very
much excited ? A. Well, he was confused, or appeared
so, at the dinner table, and there was something be-
tween him and the young lady that he had been paying
bis attentions to.

Was he paying his addresses to the daughter of

. Mentz? A. Yes, sir, he had been,
Was she or not throwing him the cold shoulder

that day v A. Yes, sir; it appeared so,

Q. And he was down in the month about it, was he?
A. Yes, sir,

Q. Were you with the prisoner all the time he was

I ng with Mentz that day? A. No, sir.

Q. He conld not at the dinner table have made any
remark without your hearing it? A. No, sir?

By Col. Burnet Did yon have any other talk with
Atzerodt thatdayt A. No, sir.

Q. Did not you walk down with him to the stable ?
A. No, sir; that was my broiber.

TESTIMONY OF MR, LEMENS, BROTHER OF TEE FORE-
GOING WITNESS.

Q. Do you know Atzerodt? A. Yes, sir.

Q. How long have you known him¢?
months or two yes

Q. Were you at the house of Mr. Mentz on the Sun-
dey after the assassination? A. Yes, sir.

Q. Did yon have any convergation with the prisoner
thent A. I I ibout Mr. Grant, Mr., Gen.

r + it was so or not; he didn't sup-
; and then he said if it is so, some one must
have got into the same train of cars he did; when me
and him were in the yard, after that. he said, ** What a
lot of trouble I see;” I said, '* What have you to trouble
you i” he gaid, ** More than Tshall ever get shed of;”
that was about all that he said.

TESTIMONY OF MRS, M’ ALLISTER.

Q. Do you kuow Atzerodt? A. Yes, sir.

Q. How many years have you known him¢? A, Only
since March last.

Q. State whether or not on the 14th day of March he
called at your house and took a drink? A, Yes, gir,
about 10 o’clock; I don’t know the exact time.

Q. Did you notice whether he was excited or not?
A. I did not.

Q. What do you know abont his being a coward or a
brave man? A. I have heard men say that he wounld
not resent an insult.

TESTIMONY OF W. W, BRISCO.

Q. How long have you known Atzerodt? A, Sixor
seven years at Port Tobacco.

Q. What is his reputation for bravery? A. He was
always considered a man of not much courage.

TESTIMONY OF JAMES KELLER.

Q. State whether you are-the proprietor of the livery

stabie on E-st., near the corner of Eightht A. Yes,
i f them.
). State whether or not yon let Atzerodt a horse, on
the 14th of April, out of your stable. A. Yes; a small
bay mare, from 14 to 14} hands high; he got the horse
about 3} o'clock.

Q. Did the prisoner write his name on the slate? A.
He did, gir, but my partner rubbed off the contents of
the slate a few days after,

Q. Did he write it in a small or large hand ?
tolerable hand.

Q. Did he hesitate to put his name down. A. No,
81y,

Q. Did yon require any reference? A, Yes, sir.

Q. Did he give you any? A. Yes, sir.

Q. Who did he give you? A. A number of persons
in Maryland, and some at Port Tobaeco.

Q. Any names in Washington? A. Yes, sir.

Q. Whot A. John Cook was one. .

Q. Where does Mr. Cook live? A. Right opposite to

—)
2

A. Some 18

A. Ina

| me.

Q. Did you go there and inquire after Atzerodt. A.
Yes, sir,

Q. When was that horse returned? A. I can’t say;
I did not stay till he returned.

Q. Did he pay for the horset A, Yes, sir; he paid
me 35.

TESTIMONY OF SAMUEL SMITH.
o Q. Are you the stable-hoy at Keller's stablet A,
€8, BIT,
Q. Did you ever see the prisomer before? A. No,
sir.

Q. Were you in the stables on the night of the 14th of
Aprily A. Yes, sir,

Q. Did the bay mare come in that night? A, Yes,
ir,

Q. What time? A. To the best of wmy knowledge at
11 o'clock; we have aclock there, but it is n't going.

Q. What condition was the mare iny A, Pretty
much as she was when she went out.

FQA Did she look as if she had been ridden hard? A.

0, 8ir,

Q. Was there no foam on her? A. No. sir.

[Mr, McAlister wns here recalled, and having testi-
fied that he had seen a pistol and & dirk-knife in the
possessign of Atzerodt, and that he had kept the same
for him ene day, he was shown the knife and pistol said
to have been found in the alleged coat of Atzerodt, bnt
declared that he was unable positively to identify either;
the pistol he knéw was not the same: )

TESTIMONY OF MIsS HARROLD.

Q. Areyou the prisoner's sister, A. Yes, sir;

[The witness was then shown the coat and the
handkerchief found on the coat alleged to have been
taken from Atgerodt’s room; but she could not identify

either as the property of her brother.]
TESTIMONY OF CAPT. F. MONROE.
Q. State -whether or not you hafl oustody of the
i'sun--r» at the 'bar swbsequent to their arresty A.
p

8, 8ir,

Where? A, On board of the monitors,

[Mr. Doster then desired to hand into the Court &
written request from the prisoner Atzerodt, that his
confession to Capt. F. Mouroe be admitted. The

uascl atated Shat Do Wap aware thah he had &g las
right to insist upon this and that he me!g made &
question for the gobemmy of the Court fo decide.]

Judge Holr.—1 think it is greatly to be deplored that
counsal will nrge such matters upon this court as they
know and adwit to be contrary to law.

[The Conrt then decided that the confession shonld |
not be received, and Capt. F. Monroe was tharefore
dismissed from the stand. Charles Sullivan, Ex-Gpv-
ernor Farwell and others were then called on the part
of the defense, but they not being present the Court ad-
Journed till 10 o'clock to-morrow morning,)




Resume of Tuesday’s Preceedings.
‘W AsHINGTON, Tuesday, May 30, 1863,

Lewis F. Bates was this morning examined
lfor the prosecution, and testified substantially as fol-
OWS:

Haverresided at Charlotte, N. C., for the last four
years; Jefferson Davis stopped at my house on the 19th
of April, and made an address from the steps; Davis
received and read to the crowd & telegram from Gen.
lBreck'uu‘idga. dated Greemsborough, April 19, as fol-
OWS:

¢ President Lincoln was assassinated in {he theater on the
night of the l4th t. cretary Seward’s house was
entered on the same night, and he was repeatedly stabbed snd
is probably mortally wounded.” .

The witness said that after reading this dispateh to the
crowd, Davis said: ‘¢ If it were to be done it were better it
were well done.” The day after Breckinridge and Davis
conversed in the house of the witness on the subj
the assassination, Bre nridge remarked to Davis that
he regretted it very much was unfortunate for the
people of the South at the time; the regret seemed to be
because of sympathy for the South, and not beczuse of
the criminality of the act; Davis replied, * Well, Gen-
eral I don’t know, If it were to be done at all it were
better it were well done; and if the same were done to
Andy Johuson, the beast, and Secretary Stanton, the

b would be complete.”

J. C. Courtuey, a telegraph operator, testified that the
telegram in questlon passed over the wires. g

Jacob Ritterspaugh testified that he was employed in
Ford’s Theater when the President was shot; he saw
the assassin_ run across the stage, .and followed
him; he found the door bard fo open; when witness
returned, Spangler struck him, saying: ‘‘For God's
sake don’t say which way he (Booth) went!” Witness
was called for Harrold, and said he had always been re-
garded as alight and trifling boy, and easily influenced;
he was temperate and regular in his habits.

The Rebel Gen. Edward Johnson was called by the de-
fense. Gen, House said Johnson was educated at the
United tes Military Academy; it was a well known
ocondition precedent to an officer’s receiving his commis-
sion that he must take the oath of allegiance; that it
was notorious that Johnson had borne arms inst this
Government, and came here with hands red with the
blood of his loyal countrymen. To offer him as a wit-
ness \Ens an insult to the Court, and he moved he be
ejected.

>en. Ekin was glad the motion had been made. The
introduction of such & man as the witness was the
hight of impertinence.

Mr. Aiken, of the counsel for the defense, said the
Confederate offi Jett had already appeared as a wit-

for the Government, therefore no disrespect was
nded by introducing this witness.

Judge Iolt and others spoke, when Gen. Howe
withdrew his objection.

Gen., Johnson then testified that he is acquainted
with a man representing himself as Von Steinecker, who
was a private in the 2d Virginia infantry; he never

h d of a seeret meeting snch as that to which Ven
Steinecker testified, having in view the assassination of
the President; he never heard such a thing spoken of as
desired; he never saw Booth in his camp, or heard of
him till the assassination.
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